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PROTOKÓŁ NR 15/16 

ZE WSPÓLNEGO POSIEDZENIA KOMISJI BUDŻETU I FINANSÓW, 

KOMISJI GOSPODARCZEJ I KOMISJI SPOŁECZNEJ 

KTÓRE ODBYŁO SIĘ DNIA 11.03.2016 R. 

 

 Posiedzenie o godz. 17.00 otworzyła, a następnie prowadziła, Przewodnicząca 

Komisji Budżetu i Finansów, Barbara Graban. W posiedzeniu uczestniczyło pięciu członków 

Komisji Budżetu i Finansów, sześciu członków Komisji Gospodarczej oraz czterech 

członków Komisji Społecznej (lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego 

protokołu). 

 W posiedzeniu uczestniczyli także: Janusz Kosecki – Burmistrz Miasta, Barbara 

Krzyżanowska – Skarbnik Miasta, Krzysztof Czapiewski – Przewodniczący Rady Miejskiej, 

Marcin Hałas – kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej, Przestrzennej i Inwestycji oraz 

Marzena Ośko – kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej.  

Tematem wspólnych obrad komisji była analiza materiałów na najbliższą sesję Rady 

Miejskiej w Skórczu, która zaplanowana została na 17 marca 2016 r. Komisja Gospodarcza 

zaplanowała również omówienie następujących zagadnień: 

- omówienie postępów w zakresie przygotowania planów przedszkola oraz pozyskania 

środków finansowych na ten cel, 

- analiza akcji zima 2015/2016 – analiza poniesionych kosztów, 

- zapoznanie się z potrzebami i możliwościami zadań w zakresie remontów dróg oraz 

chodników, które w 2016 r. nie będą podlegały wymianie, a zagrażają dalszemu użytkowaniu 

przez pieszych, ustalenie priorytetów w terminach remontów, 

- sprawy różne i wolne wnioski.  

 

 Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 

stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostkę samorządu 

terytorialnego.  

 Radni nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań co do powyższego sprawozdania. 

Skarbnik Miasta Barbara Krzyżanowska wyjaśniła tylko, że jeżeli chodzi o rok 2015, to 

gmina nie musi nic dopłacać.  
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Projekt uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy 

Miejskiej Skórcz na lata 2016 – 2020 szczegółowo przedstawiła zebranym Skarbnik Miasta 

Barbara Krzyżanowska.  

Radni nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań co do przedstawionego projektu uchwały.  

W związku z brakiem uwag i zapytań co do powyższego projektu uchwały, 

przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów zarządziła głosowanie nad jego przyjęciem. 

Wynik głosowania był następujący: 

- „za” przyjęciem projektu uchwały – 5, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymujących się” – 0. 

 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Miejskiej Skórcz 

na 2016 rok bardzo szczegółowo przedstawili zebranym Skarbnik Miasta Barbara 

Krzyżanowska oraz Burmistrz Miasta Janusz Kosecki. 

Omawiający szczegółowo przedstawiali poszczególne zmiany w budżecie, od razu 

omawiając na realizację jakich zadań środki zostaną przeznaczone.  

Radny Andrzej Laskowski powiedział, że jeżeli chodzi o problemy dotyczące 

współpracy z ZDW w sprawie remontu chodnika na ul. Hallera prowadzącego do ul. 

Kociewskiej, to osobiście podobny odcinek drogi nadzorował w Skarszewach i tam nie było 

mowy o żadnym projekcie, tylko był przedmiar zrobiony i kosztorys i to wszystko. Tutaj 

chodzi tylko o utrudnienie, a tam jest przecież bardzo niebezpieczny odcinek.  

Burmistrz odpowiedział, że na takiej zasadzie ta współpraca była realizowana w 

ubiegłym roku. W tym roku jest inaczej, dlatego zwróciłem się z tą sprawą również do 

marszałka Świlskiego. Powiedziałem również, że jest to ostatni rok, gdzie możemy wspomóc 

samorząd województwa w remoncie drogi, bo w przyszłym roku mamy drogi na Osiedlu 

Leśnym do zrobienia, mamy projekt przedszkola. Jeszcze w tym roku możemy ich wspomóc, 

żeby wspólnie te chodniki naprawić.  

Radny Andrzej Laskowski stwierdził, że po prostu robią nam pod górkę. My chcemy 

im pieniądze dać, chcemy ich wspomóc w remoncie tego chodnika, gdzie rzeczywiście jest 

bardzo niebezpiecznie, a tutaj tak pod górkę się robi.  

Burmistrz powiedział, że przekazał całą dokumentację, również zdjęciową, panu 

marszałkowi Świlskiemu i będzie się w tej sprawie z nim kontaktował w przyszłym tygodniu. 

Poza tym, to nie jest miejsce, które spełnia wymogi chodnika, bo tam jest zaledwie metr 

szerokości z kawałkiem.  



3 

 

Radny Andrzej Laskowski pytał dlaczego ma być założony monitoring na rondzie? 

Czy to jest nasze rondo? 

Burmistrz odpowiedział, że to nie jest nasze rondo, ale nasze miasto. 

Radny Laskowski powiedział, że my mamy zabezpieczyć środki na monitoring na 

rondzie, a pani kierownik, czy pan dyrektor robią nam pod górkę z chodnikiem przy ul. 

Hallera.  

Burmistrz odpowiedział, że nie przekazujemy środków samorządowi województwa. 

To jest nasze porozumienie z policją. Kilka lat temu mieliśmy takie założenia, które miejsca 

w mieście trzeba by zmonitorować. Zostały założone trzy kamery i jest wskazanie, po 

zdarzeniach, które miały miejsce w Skórczu, że na odcinku od miasta w kierunku obwodnicy 

i do góry, to praktycznie nie wiemy co się dzieje.  

Radny Laskowski pytał, czy na rondzie były jakieś zdarzenia? 

Burmistrz odpowiedział, że tutaj nie chodzi o zdarzenia, tylko o samochody, które się 

poruszają i w jakim kierunku.  Czy ktoś jedzie na Kościerzynę, na Toruń czy na Starogard. 

Natomiast, jeżeli chodzi o remont chodnika przy ul. Hallera do ul. Kociewskiej, to jestem tak 

samo wzburzony jak radny Laskowski. Natomiast monitoring to jest sprawa między gminą a 

policją. Kilka lat temu był zakupiony rejestrator, były te trzy kamery założone, dzięki czemu 

udało się kilka spraw wykryć i jak gdyby jest to bardziej prośba policji i współpracy z policją, 

niż z ZDW, bo zarząd w ogóle do tej sprawy nie podchodził.  

Przewodniczący Krzysztof Czapiewski powiedział, że mamy monitoring, więc przy 

tablicach wjazdowych do miasta powinna być informacja „miasto monitorowane”. To 

również by działało prewencyjnie. To potencjalnie złodziei odstraszy.  

Burmistrz powiedział, że na ten temat już rozmawialiśmy, ale to jest taki temat do 

sprawdzenia jeszcze. Bo tam też chodziło o dane osobowe i tego typu rzeczy. Myśmy kiedyś 

temat zaczęli z policją, ale była zmiana kierownika posterunku i dalej tego nie ciągnęliśmy. 

To jest temat do sprawdzenia. To może również zadziałać odwrotnie, że gdyby wiedzieli, że 

jest monitoring, to pewnie bardziej by uważali.  

Radny Marian Firyn pytał, czy koszty dokumentacji, jeżeli chodzi o projekt na 

modernizację oczyszczalni ścieków, gmina wiejska poniesie proporcjonalnie do swoich 

udziałów? 

Burmistrz odpowiedział, że tak. Oczywiście po sesji zwróci się z odpowiednim 

pismem do wójta w tej sprawie.  

Radna Barbara Bukowska pytała o to, czy rondo również zostanie obsadzone 

kwiatami? 
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Burmistrz odpowiedział, że w tej chwili czeka na wycenę od p. Pesty. Natomiast 

powiedział, że to jest to, o czym pan Andrzej mówił, patrząc na zachowanie Zarządu Dróg 

Wojewódzkich, to zaczynam mieć wątpliwości.  

W związku z brakiem dalszych zapytań co do powyższego projektu uchwały, 

przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów zarządziła głosowanie nad jego przyjęciem. 

Wynik głosowania był następujący: 

- „za” przyjęciem projektu uchwały – 5, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymujących się” – 0. 

 

Projekt uchwały w sprawie zarządzenia poboru opłaty skarbowej w drodze 

inkasa oraz zasad wyznaczenia inkasentów i określenia wynagrodzenia za inkaso 

przedstawiła zebranym Skarbnik Miasta Barbara Krzyżanowska.  

Radni nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań co do przedstawionego projektu uchwały.  

W związku z brakiem uwag i zapytań co do powyższego projektu uchwały, 

przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów zarządziła głosowanie nad jego przyjęciem. 

Wynik głosowania był następujący: 

- „za” przyjęciem projektu uchwały – 5, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymujących się” – 0. 

 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Miejskiej 

Skórcz na rok 2016 przedstawił zebranym Marcin Hałas, kierownik Referatu Gospodarki 

Komunalnej, Przestrzennej i Inwestycji.  

Radna Barbara Graban pytała, czy są już opiekuni społeczni? 

Kierownik Hałas odpowiedział, że opiekuni społeczni zgłaszają się na bieżąco.  

W związku z brakiem innych zapytań co do powyższego projektu uchwały, 

przewodniczący poszczególnych komisji zarządzili głosowania nad jego przyjęciem.  

Wyniki głosowań  były następujące: 

 „za” „przeciw” „wstrzymujący się” 

Komisja Budżetu i Finansów 5 0 0 
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Komisja Społeczna 4 0 0 

 

Projekt uchwały w sprawie powołania Komisji Inwentaryzacyjnej dla Spisu 

Mienia Komunalnego przedstawił zebranym Marcin Hałas, kierownik Referatu Gospodarki 

Komunalnej, Przestrzennej i Inwestycji.   

W związku z brakiem pytań co do powyższego projektu uchwały, 

wiceprzewodniczący Komisji Gospodarczej zarządził głosowanie nad jego przyjęciem, 

którego wynik był następujący: 

- „za” przyjęciem projektu uchwały – 6, 

- „przeciw” – 0,  

- „wstrzymujących się” – 0. 

 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy z Zarządem 

Powiatu Starogardzkiego w sprawie realizacji „Powiatowego programu profilaktyki 

wad postawy u dzieci” w 2016 roku przedstawił zebranym Burmistrz Miasta Janusz 

Kosecki. 

W związku z brakiem pytań co do powyższego projektu uchwały, przewodniczący 

poszczególnych komisji zarządzili głosowania nad jego przyjęciem. Wyniki głosowań  były 

następujące: 

 „za” „przeciw” „wstrzymujący się” 

Komisja Budżetu i Finansów 5 0 0 

Komisja Społeczna 4 0 0 

 

Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek opłat za zajęcie pasa 

drogowego oraz za umieszczenie urządzeń w pasie drogowym dróg, których zarządcą 

jest Burmistrz Miasta przedstawił zebranym Marcin Hałas, kierownik Referatu Gospodarki 

Komunalnej, Przestrzennej i Inwestycji.   

Kierownik Hałas przedstawił zebranym materiał porównawczy przedstawiający stawki 

obecnie obowiązujące, stawki proponowane oraz stawki tych opłat w wybranych gminach 

ościennych (zestawienie stanowi załącznik nr 2 do protokołu). 

Radny Stanisław Eggert pytał jakie są dochody z tytułu tych opłat? 

Pani Skarbnik odpowiedziała, że jest to 2 051 zł za rok 2015. 
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W związku z brakiem innych pytań co do powyższego projektu uchwały, 

przewodniczący poszczególnych komisji zarządzili głosowania nad jego przyjęciem. Wyniki 

głosowań  były następujące: 

 „za” „przeciw” „wstrzymujący się” 

Komisja Budżetu i Finansów 5 0 0 

Komisja Gospodarcza 6 0 0 

 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Strategii Rozwiązywania Problemów 

Społecznych Miasta Skórcz na lata 2016 – 2021 przestawiła zebranym kierownik MOPS, 

Marzena Ośko. 

Radny Henryk Czarnecki zauważył, że z tego projektu uchwały wynika, że kuleje u 

nas opieka służby zdrowia dla mieszkańców. Żeby na to zwrócić uwagę.  

Burmistrz odpowiedział, że z p. Płaczek spotkamy się w marcu lub kwietniu, bo musi 

ona złożyć coroczne sprawozdanie z działalności przychodni na terenie Gminy Miejskiej, w 

związku z tym, że realizuje u nas opiekę medyczną. Nie wiem, czy spotkamy się na komisji, 

czy na sesji.  

Radny Laskowski powiedział, że jest więcej tematów z panią Płaczek do omówienia.  

Przewodniczący Krzysztof Czapiewski zaproponował, by to spotkanie odbyło się na 

komisjach, bo wtedy sobie powiemy trochę więcej niż na sesji.  

Radny Czarnecki pytał, czy umowa z p. Płaczek jest zawarta do 2018 roku? 

Burmistrz potwierdził, że tak. Była przedłużana umowa w 2013 roku na kolejne  

pięć lat.  

Radny Andrzej Laskowski pytał, czy pani kierownik da sobie radę przy  

wypłacie 500+? 

Kierownik Marzena Ośko odpowiedziała, że podołają temu zadaniu. Powiedziała 

również, że w ramach tych 2% będzie zatrudniony nowy pracownik.  

 

W związku z brakiem innych pytań co do powyższego projektu uchwały, 

przewodniczący poszczególnych komisji zarządzili głosowania nad jego przyjęciem. Wyniki 

głosowań  były następujące: 

 „za” „przeciw” „wstrzymujący się” 

Komisja Budżetu i Finansów 5 0 0 
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Komisja Gospodarcza 6 0 0 

Komisja Społeczna 4 0 0 

 

Po omówieniu wszystkich projektów uchwał przygotowanych na XIV sesję Rady 

Miejskiej, Burmistrz Miasta Janusz Kosecki omówił wybrane punkty ze swojego 

sprawozdania z działalności w okresie międzysesyjnym.  

Radny Stanisław Eggert pytał, co wyniknęło ze spotkania z rodzicami dzieci 

sześcioletnich? Czy rodzice już coś deklarowali na tym spotkaniu? 

Burmistrz odpowiedział, że w tej chwili czekamy na decyzję rodziców. Może kilka 

osób będzie chciało, aby te dzieci poszły do pierwszej klasy. Chcielibyśmy, by udało się 

stworzyć jeden oddział pierwszej klasy, a drugi by pozostał w przedszkolu. Tak się mówi, że 

te dzieci będą w przedszkolu, a tak naprawdę w naszym przypadku i jedne i drugie będą w 

tzw. „małej szkole”. Bo jeżeli zostawimy te dzieci w budynku przedszkola, to nie będziemy 

mieli możliwości naboru żadnego dziecka do przedszkola i znowu bylibyśmy o kilkadziesiąt 

tysięcy złotych stratni. A jeżeli przeniesiemy sześciolatki do „małej szkoły”, to możemy 

przyjąć do przedszkola 50. dzieci. Na razie rodzice nie chcą się specjalnie deklarować. Na ten 

czas, to może ewentualnie 4-5 osób.  

Przewodniczący Krzysztof Czapiewski powiedział, że jak był na Forum 

Przewodniczących Rad Gmin Województwa Pomorskiego, to co prawda, jedno z takich 

bogatszych miast, chyba Łowicz, realizuje taki pomysł, że daje pakiet startowy dla tych dzieci 

sześcioletnich, których rodzice zdecydują się na posłanie ich do pierwszej klasy. To działa. 

Jeżeli subwencja na dziecko w szkole wynosi 5 300 zł, to nawet gdybyśmy dali taki pakiet za 

500 – 600 zł, to i tak jesteśmy kilka tysięcy złotych do przodu. Tylko, że pan burmistrz 

mówił, że gdzieś RIO zakwestionowało takie pomysły. Nawet jeżeli były zarzuty, to co 

wyszło z tych zarzutów? 

Burmistrz Janusz Kosecki odpowiedział, że na razie nie wiadomo. To jest dość świeży 

temat. 

Przewodniczący Czapiewski zasugerował, że póki jeszcze jest czas, to moglibyśmy 

zasugerować, jakoś zachęcić tych rodziców.  

Burmistrz powiedział, że pomyślimy o tym, ale jak damy w tym roku, to będą również 

takie oczekiwania w roku następnym. Dlatego nie wiem, czy nie przetrwamy tego roku, bo 

rodzi się pytanie, z czego zrezygnujemy w roku następnym, jak trzeba będzie 200 tys. zł 
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oddać, po prostu nie będziemy ich mieli. A ja rozmawiałem z rodzicami i myślę, że te 500 zł 

w większości nie zmieni ich decyzji.  

Radny Andrzej Laskowski powiedział, że jeżeli chodzi o Związek Gmin Wierzyca, to 

wysyła on w tej chwili upomnienia. Sam osobiście takie upomnienie dostał. Po rozmowie 

telefonicznej okazało się, że wcale nie za ten okres, który był w upomnieniu wskazany, tylko 

wpłaty nie było w zupełnie innym roku. Radny apelował o to, by w Związku zrobili porządek 

w dokumentach, że jak wysyłają upomnienia, to żeby było to precyzyjnie określone, kiedy nie 

było wpłaty. Wiem, że bardzo dużo mieszkańców dostało takie upomnienia i za to są od razu 

odsetki naliczane itd., a oni tam byle jakie miesiące wpisują. Tak nie można.  

Pani Skarbnik powiedziała, że jeżeli na dowodzie wpłaty nie będzie dokładnie 

określony miesiąc, za który jest wpłata, to będzie to zawsze zarachowane na zaległość.  

Radny Laskowski powiedział, że to rozumie, ale prosi, by było to dokładnie określone.  

Burmistrz powiedział, że należy się cieszyć, że coś się zaczęło dziać, bo ludzie zaczęli 

wpłacać pieniądze właśnie jak dostali upomnienia. Ja też mam przykład w rodzinie, że ktoś 

dostał upomnienie i był zdziwiony, bo przecież on płaci, a okazało się, że nie zapłacił jednej z 

pierwszych wpłat.  

Radny Marian Firyn powiedział, że jeżeli mowa jest o tych pierwszych wpłatach, to 

osobiście jest przykładem na to, że płacił opłatę przez cztery miesiące i dopiero dostał 

pojemniki na śmieci. Radny pytał, do kogo on ma się zwrócić? 

Burmistrz powiedział, że tak naprawdę jest bałagan i jest to temat bardzo ciężki. Tak 

naprawdę nie wiadomo do końca jak to będzie z tym Związkiem Gmin. W tym miejscu 

Burmistrz Janusz Kosecki przedstawił zebranym dane liczbowe dotyczące Miasta Skórcz pod 

kątem działalności Związku Gmin Wierzyca, m.in. dane dotyczące ilości mieszkańców 

powiązane z danymi dotyczącymi liczby złożonych deklaracji (załącznik nr 3 do protokołu). 

Jeżeli chodzi o Skórcz, to 500 osób nie ma w systemie. Teraz była zrobiona analiza tych 

wszystkich rzeczy, o których tutaj niejednokrotnie mówiliśmy. Mało tego, pan prezes Zarządu 

dostał niewiele czasu, aby coś z tym zrobić, bo jeżeli nie będzie postępów, będzie taka zła 

kondycja, to planowaliśmy odwołanie pana prezesa. Natomiast do lutego wywiązał się, 

przynajmniej w znacznej mierze, ze swoich deklaracji. Przedstawił nam analizy, przedstawił 

koncepcje, zagrożenia, mocne i słabe strony. Co jest niestety nieubłagane, to jest niestety to, 

że co roku wzrasta ilość odpadów.  

Radny Adam Gawrzyał pytał, co trzeba zrobić, aby wystąpić ze Związku? 

Burmistrz Janusz Kosecki powiedział, że póki co, żadna z gmin oficjalnie nie 

postanowiła wystąpić ze Związku. W kuluarach mówi się o tym, że są gminy, które chcą to 
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zrobić, ale oficjalnie jeszcze żadna gmina się na to nie zdecydowała. Pytanie jest takie. Co się 

stanie z umowami, które w tej chwili są podpisane, a obejmują jeszcze rok 2018? Są kary 

umowne. Są to duże miliony, które spadną na wszystkie gminy, udziałowców Związku Gmin 

Wierzyca. I pytanie, co jest lepszym rozwiązaniem? Dotrwać w Związku do końca 

obowiązywania umów, żebyśmy nie dopłacali, czy rozwiązać Związek i zapłacić olbrzymie 

kary? To będzie kilkaset tysięcy na małe samorządy.  

Przewodniczący Czapiewski powiedział, że był ostatnio w Pelplinie i tam nie 

wszystkie firmy korzystają z firm wywozowych Związku, tylko mają lokalne umowy, np. 

przyjeżdża mała śmieciareczka na podwoziu samochodu dostawczego i obsługuje Rossmana i 

inne firmy. Czyli w ten sposób rozwiązano problem. Małym pojazdem wywożą. Skórcz jest w 

tej szczęśliwej sytuacji, że jesteśmy małą zwartą zabudową, co objechać jest dosyć łatwo i 

tanio, natomiast objechać chociażby Gminę Wiejską, to jest katastrofa. I jeżeli byłaby taka 

szansa i perspektywa, to może w tę stronę pójść. 

Burmistrz Janusz Kosecki powiedział, że tak naprawdę nie spełniamy wymagań 

ustawowych, bo ustawa nakazuje posiadanie przynajmniej pięciu pojazdów do odbierania 

odpadów.  

Przewodniczący Czapiewski powiedział, że tam wcale nie są zobowiązani podpisywać 

indywidualnie umowy z Sitą.  

Burmistrz powiedział, że jest pytanie, jak to jest tam rozwiązane. U nas jest to akurat 

tak w Związku Gmin, że przedsiębiorcy składają deklarację DO2 i są w systemie. W części 

samorządów jest tak, że tylko ich interesują osoby fizyczne, a przedsiębiorcy są poza 

systemem. To są wtedy inne rozwiązania. W tym miejscu Burmistrz Janusz Kosecki 

przedstawił zebranym zestawienie zadłużenia mieszkańców z podziałem na gminy na  

31 grudnia 2015 r. (załącznik nr 4 do protokołu). Burmistrz powiedział, że od września do 

grudnia 2015 r. Związek obsłużył łącznie 48 491 pism, wprowadził do systemu 5 942 

deklaracje, wystawił 3 205 upomnień i 474 tytuły wykonawcze, odpowiedział na 1 323 maile, 

przyjął i obsłużył łącznie 1 537 klientów, wszczął 359 postępowań i przeprowadził 133 

oględziny. Średniomiesięczna ilość księgowań wpłat, to około 23 tys. i większość jest 

wykonywana ręcznie.  

Wiceprzewodniczący Rafał Kosecki stwierdził, że ludzie też nie są uczciwi. Jak 

codziennie podwozi żonę do pracy na ul. Kociewską, to tam jest śmietnik i tam co drugi dzień 

ktoś podrzuca śmieci pod szkołę przy płocie. Oni mają z tym kłopot, bo muszą to sprzątać.  

Burmistrz stwierdził, że to jest to, o czym cały czas mówi pan prezes i sam też 

wielokrotnie powtarzał, że ludzie nie segregują śmieci, a płacą za segregowane, a wrzucają 
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wszystko jak leci. My płacimy mniejsze stawki, żeby było taniej, a wozimy ciężkie ładunki. 

Zmieszane kosztują na bramie w Starym Lesie 300 zł, bio około 80 zł, a surowce chyba 10 zł, 

to jest potężna różnica. Stąd są też problemy Związku. Zbyt mało jest surowców. Jest 

strasznie dużo odpadów zmieszanych cały czas. Tutaj też są różne rozwiązania i różne 

koncepcje. Może faktycznie lepiej kupić mieszkańcom kompostowniki, żeby każdy to, co 

może kompostował, żeby tego nie wozić, bo to jest też masa i za to płacimy. Chcę Państwu 

powiedzieć, że w ostatnim czasie, chyba w Bobowie, pracownicy biura, oczywiście w 

odpowiednich ubraniach i maseczkach, sprawdzali to, co mieszkańcy mają w pojemnikach, 

żeby faktycznie sprawdzić, czy to, co mieszkańcy mają w deklaracji zgadza się z tym, jak jest 

w rzeczywistości. Czy mieszkańcy deklarujący segregację, naprawdę to robią. W większości 

domów jednorodzinnych pewnie tak, ale największy problem jest w budynkach 

wielorodzinnych, w blokach, w kamienicach. Tam jest największy problem. Jeżeli chodzi o 

decyzję, czy pozostajemy w Związku, to musimy jeszcze przełożyć, o miesiąc czy dwa. 

Wystąpić zdążymy zawsze, natomiast co się okaże potem, to tak naprawdę nie wiemy. Może 

się bowiem okazać tak, że jak wystąpimy, to Stary Las zastosuje wobec nas zupełnie inne 

stawki, niż mamy w tej chwili w Związku. Jeżeli gminy będą występować ze Związku, to 

jego kondycja będzie zależna również od tego, jaka gmina i z jakiego sektora odejdzie, bo są 

gminy i sektory, tak jak my, sektor X, gdzie ta stawka jest stawką dobrą, jeżeli chodzi o 

wywóz za tonę. Natomiast patrząc globalnie, na cały Związek Gmin, są gminy, gdzie ta 

stawka jest jeszcze raz taka wysoka, jak u nas. I gdyby te gminy wystąpiły, to możemy sobie 

spokojnie gospodarować, bo nie będzie takich kosztów.  

 Po zakończeniu dyskusji nad kondycją Związku Gmin Wierzyca, Przewodniczący 

Rady Miejskiej Krzysztof Czapiewski poinformował zebranych, że wpłynęło do niego pismo 

od pani Ewy Lipińskiej, przewodniczącej Komisji Społecznej. Przewodniczący wyjaśnił, że 

posiedzeniu połączonych komisji przewodniczy pani Barbara Graban i to do niej powinno być 

skierowane to pismo. Pani Barbara Graban wyraziła zgodę na przedstawienie sprawy przez 

radną Ewę Lipińską, która odczytała treść pisma, jakie skierowała do przewodniczącego 

Czapiewskiego (załącznik nr 5 do protokołu). Radna Ewa Lipińska powiedziała, że koszt 

ogólny tego przedsięwzięcia, to byłaby kwota około 12 tys. zł. Zaproponowała, żeby po 

zrobieniu wizerunku, rozesłać do firm i osób prywatnych karty reklamowe z prośbą o 

wsparcie finansowe tego przedsięwzięcia. Myślę, że takie specjalne konto można by założyć 

w banku. Radna Lipińska pytała, kto z radnych chciałby wejść w skład zespołu, który będzie 

się tym zajmował? Nikt z radnych się nie zgłosił.  

 Radny Andrzej Laskowski pytał, czyja to jest właściwie inicjatywa?  
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Radna Lipińska odpowiedziała, że jej.  

 Radny Laskowski pytał czy radna sama to wymyśliła? 

 Radna Lipińska odpowiedziała, że to jest obojętnie. Na to na skwerku, to sama, ale 

polecił mi to miejsce pan Burmistrz.  

 Burmistrz Janusz Kosecki wyjaśnił, że temat ten wypłynął przy okazji tej petycji, o 

której mówiliśmy, że wpłynęła petycja, żeby Park Miejski nosił imię Sławomira Pstronga. W 

tym momencie pani Ewa zawnioskowała o to, że nie Sławka Pstronga, a może Jana Pawła II. 

Sportowcy powiedzieli, że oni by widzieli, żeby park nosił imię Ryszarda Dąbka. Tak 

naprawdę uważałem i uważam osobiście, że Park Miejski jest jedynym takim parkiem w 

Skórczu i niech tak zostanie. Wskazałem miejsce pani Ewie, że jeżeli już, to bardziej godne 

byłoby miejsce przy kościele. Natomiast powiem tak, jest to teren parafii. My mamy go co 

prawda w dzierżawie, w związku z tym, że tam realizowaliśmy projekt związany z ujęciami 

wody, jest tam ta pompa, to my jesteśmy gospodarzem tego terenu i wszystkie rzeczy 

związane z tym miejscem muszą przechodzić przez gminę. Tak mi się wydaje przynajmniej. 

Pytanie teraz jest takie, czy parafia, czy gmina? Tak naprawdę to trzeba będzie tą inicjatywę 

zgłosić w Starostwie Powiatowym w Wydziale Budownictwa. Pewnie na zgłoszenie, bo to 

mała architektura, konserwator zabytków na pewno, bo to jest teren przy strefie. 

 Radna Lipińska pytała, czy to są duże kwoty, duże koszty?  

 Burmistrz powiedział, że tutaj jest gro rzeczy, które trzeba sprawdzić na początek.  

 Radny Andrzej Laskowski powiedział, że miejsce nie jest złe. Bo to musi być miejsce 

godne, ponieważ spotyka się takie rzeczywiście nazwy, które są trochę żenujące. Jak się 

jedzie na Nowe, to za Rynkówką jest, jest stadion im. Jana Pawła II. Goła płyta zarośnięta. To 

jest chyba trochę nie na miejscu. Tak mi się przynajmniej wydaje. Ja nie jestem przeciw, ale 

trzeba sprawdzić wszystko i uzgodnić.  

 Burmistrz powiedział, że pan Andrzej poruszył tutaj temat tego, że to musi być 

miejsce zawsze godne. Musi być to miejsce zawsze zadbane.  

 Radna Lipińska powiedziała, że chciałaby, by radni zadeklarowali jakieś kwoty, by na 

początek można było pomyśleć o czymkolwiek.  

 Burmistrz powiedział, że najpierw trzeba sprawdzić tą formalną część. Co najpierw 

trzeba zrobić. Tutaj myślę pan kierownik się zajmie tą sprawą w starostwie. Co do tego, czy 

gmina czy parafia, bo ktoś się musi tą sprawą zająć. Na pewno komitet społeczny nie może. 

Ktoś musi się zwrócić do konserwatora zabytków i do powiatu, dlatego to trzeba wszystko 

wyjaśnić. Trzeba z proboszczem porozmawiać, czy my, czy parafia, na mocy tej umowy? 

Tylko to się potem wiąże z tym, że np. ksiądz proboszcz będzie musiał wszystko podpisywać.  
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 Radny Firyn pytał na ile lat mamy tą dzierżawę? 

 Burmistrz odpowiedział, że na 20 lat. Myśmy zmieniali umowę w 2014 roku, ale 

mamy te umowy, także my ze swojej strony to wszystko sprawdzimy.  

 Kierownik Hałas powiedział, że może tak być, że jak się dzierżawa skończy, to ksiądz 

każe przywrócić teren do pierwotnego stanu. 

 Burmistrz powiedział, że jeżeli chodzi o tą pompę, go zgodnie z projektem, tam było 

chyba 5 albo 7 lat. Taka jest trwałość projektu i tyle lat to musi tam stać. Mieliśmy zgodę 

właściciela, że na długość trwania projektu to może być tam spokojnie posadowione. Ale nie 

my jesteśmy właścicielem terenu.  

 Radny Czarnecki powiedział, że ta pompa niech tam jest, ale te kamienie wokół, to by 

wszystkie usunął, bo to wszystko na chodnik leci. 

 Burmistrz stwierdził, że trzeba pomyśleć, co z tym zrobić tak naprawdę. To ładnie 

wyglądało jak było wysypane. Gdyby nie psy, to by nie było tak źle, ale tam naprawdę ludzie 

wyprowadzają psy. Ja ostatnio jechałem tam wieczorem po 22.00 i widziałem na własne oczy.  

Przewodniczący Czapiewski powiedział, że wracając do tematu, jeżeli jest pani radna, 

która chce się tym zająć i spróbować, to niech działa.  

Radna Lipińska powiedziała, że patrząc na radnych, to ochota jej odchodzi.  

Radny Laskowski powiedział, że niestety za projekty trzeba płacić. Powiedział, że sam 

przechodził to za starych czasów, kiedy na rynku była projektowana fontanna. To też 

niektórzy obiecali, a jak przyszło do płacenia, to nie było chętnych. Za projekty się płaci, 

potem są nieprzyjemności, a najgłupszy zostaje ten urzędnik, bo potem chodziły nawet takie 

rzeczy, że Laskowski nie chce płacić. A suma do zapłacenia była spora, ale to już minęło, tak 

na marginesie tylko.  

Radna Lipińska powiedziała do radnych, że jak zbierali na fajerwerki i lekką ręką 

puścili to w powietrze, to była zbulwersowana, ale teraz jest jeszcze bardziej zbulwersowana, 

że tu 50 zł każdemu szkoda dać, a tak już Jan Paweł II miał być do nieba na wozie ognistym 

wieziony. 

Burmistrz powiedział, że ze strony urzędu sprawdzi, co musi być formalnie spełnione i 

później przedstawi to Radzie.  

Radna Lipińska powiedziała, że do niej na fajerwerki proszę już nie przychodzić 

nigdy, bo nie da, ani na nic innego. 

 

W związku z brakiem dalszych spraw do omówienia, Przewodnicząca Komisji 

Budżetu i Finansów Barbara Graban zakończyła wspólne posiedzenie komisji o godz. 18.40. 
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Swoje posiedzenie pod przewodnictwem wiceprzewodniczącego Andrzeja 

Laskowskiego kontynuowała Komisja Gospodarcza. Protokół zawiera 13 ponumerowanych 

stron maszynopisu i 5 załączników.  

 

               Przewodnicząca Komisji Społecznej 

             Ewa Lipińska 

 

 

Protokolant: Iwona Dembska 

Skórcz, dnia 16.03.2016 r.  


